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REVISTA PRESEI 
 

 Federaţia Solidaritatea Sanitară solicită oprirea fenomenului diplomelor fără acoperire 
Federaţia Solidaritatea Sanitară solicită Ministerului Sănătăţii şi Ministerului Educaţiei Naţionale să intervină 
“urgent” pentru a opri fenomenul diplomelor fără acoperire în cazul asistenţilor medicali. Ministrul Sănătăţii 
spune că nu testează cunoştinţele cadrelor medicale. 
 “Cerem celor două ministere constituirea în regim de urgenţă a unui grup de lucru, din care să facă parte 
reprezentaţii celor două ministere, organismele profesionale şi partenerii de dialog social din sănătate, principalul 
obiectiv reprezentându-l stoparea acestui fenomen şi protecţia sistemului public de sănătate din România, urmat 
de rezolvarea echitabilă a problemei echivalării competenţelor”, se arată într-un comunicat al reprezentanţilor 
Federaţiei “Solidaritatea Sanitară” 
De asemenea, Federaţia “Solidaritatea Sanitară” atenţionează instituţiile că fenomenul diplomelor fără acoperire 
elaborate de unele şcoli postliceale riscă să afecteze în egală măsură sistemul public de sănătate din România. Ei 
susţin că acest fenomen duce la scăderea siguranţei unui tratament de calitate. 
Totodată, Federaţia Solidaritatea Sanitară aminteşte că anterior a trimis autorităţilor un set de propuneri care pot 
contribui la oprirea acestui fenomen. Printre aceste propuneri se numărără introducerea examenului naţional 
unic pentru angajarea medicilor şi asistentelor medicale şi desfiinţarea şcolilor postliceale. 
“Desfiinţarea şcolilor postliceale este o soluţie logică şi legală pentru evitarea acestor fenomene şi creşterea 
calităţii formării asistentelor medicale. În condiţiile în care am demonstrat anterior că ea este indicată în mod 
implicit de cadrul legal al Uniunii Europene, această soluţie a fost solicitată în mod consecvent de Federaţia 
„Solidaritatea Sanitară” atât în contextul cererilor repetate pentru Echivalarea competenţelor cât şi în cadrul 
intervenţiilor ce au vizat creşterea calităţii vieţii profesionale şi a calităţii serviciilor medicale”, mai arată sursa 
citată. 
O altă propunere este introducerea incompatibilităţii între calitatea de formator al asistentelor medicale şi cea de 
membru în organismele profesionale. 
“Reamintim că numărul mare de membri din conducerea organismului profesional care predau în şcolile 
postliceale ridică problema unei forme de complicitate la acest fenomen din partea celor responsabili de soarta 
profesiei”, se mai arată în comunicat. 
Federaţia “Solidaritatea Sanitară” precizează că atitudinea de negativism manifestată în mod constant de membrii 
comisiei de negociere a Ministerului Sănătăţii faţă de propunerile aduse, contribuie la perpetuarea problemelor. 
“Apreciem de asemenea că lipsa de transparenţă de care dă dovadă Ministerul Sănătăţii în elaborarea proiectului 
legii profesiilor din sănătate este de natură să perpetueze problemele, ratând punctele de vedere pertinente ale 
partenerilor sociali”, se mai arată în comunicat. 
Reacţia vine după ce presa din Suedia a spus că unii dintre asistenţii medicali români care lucrează acolo nu au 
pregătirea necesară, chiar dacă deţin diplome eliberate de şcoli postliceale din România. 
Întrebată de jurnalişti, joi, într-o conferinţă de presă despre cazul din Suedia, ministrul Sănătăţii, Sorina Pintea, 
spune că a discutat de multe ori cu reprezentanţii Ministerului Educaţiei Naţionale. 
“Ştiţi foarte bine că aici Ministerul Sănătăţii nu este implicat. De altă parte, pot să vă spun că există concursuri de 
angajare pe care spitalele le organizează. Aceste concursuri trebuie să aibă o probă teoretică şi una orală. Până la 
urmă, modalitatea de recrutare aparţine reprezentanţilor spitalelor. (...) Am declarat în nenumărate rânduri că 
nivelul de pregătire a cadrelor medicale lasă de dorit în anumite situaţii”, a spus Pintea. 
De asemenea, Sorina Pintea a mai spus că Ordinul Asistenţilor Medicali testează cunoştinţele asistenţilor medicali, 
iar ministerele doar crează cadrul legal. “Faptul că nu se respectă (n.r. - cadrul legal) categoric va fi sancţionat. Dar 
nu suntem noi cei care sancţionează”, a mai spus Sorina Pintea. 
(Sursa: Mediafax) 
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 MEN rămâne fără ministru - Mandatul Rovanei Plumb expiră. Ecaterina Andronescu, pusă în așteptare de 
Iohannis. Care sunt scenariile 
Mandatul de ministru interimar al Educației, Rovana Plumb, se încheie vineri, după ce au expirat cele 45 de zile în 
care poate exercita această funcție. Președintele Klaus Iohannis a primit o propunere de ministru plin, pe 
Ecaterina Andronescu, însă a decis să amâne decizia, până se lămurește, conform Mediafax. 
Mandatul Rovanei Plumb, în calitate de ministru interimar al Educației se va încheia vineri, zi în care expiră cele 45 
de zile în care poate fi exercitată această funcție, potrivit Legii 90/2001 privind organizarea şi funcţionarea 
Guvernului României şi a ministerelor. Asta înseamnă că Guvernul trebuie să vină cu altă propunere de ministru 
interimar sau plin, pe care să îl accepte șeful statului. Însă premierul Viorica Dăncilă a făcut deja acest lucru, și i-a 
propus, în urmă cu câteva zile, lui Klaus Iohannis un ministru al Educației, pe Ecaterina Andronescu. 
Cu toate acestea, Klaus Iohannis a precizat că „va dura puțin” până se lămurește. 
„Dacă bine am reținut, doamna Andronescu va fi propusă pentru Învățământ. Vă spun că aici o să dureze un pic 
mai mult, s-ar putea chiar un pic mult mai mult. Dintr-un motiv simplu, eu am fost recent la un eveniment foarte 
frumos, la Politehnică. Poate vă amintiți „200 de ani de învățământ tehnic românesc”- un eveniment la care am 
participat cu plăcere, am văzut realizări senzaționale la Politehnică și mi-a părut bine că am mers acolo. 
Neîntrebată, mi-a spus, totuși, doamna Andronescu, că ea în niciun caz nu va merge la minister, că lucrurile nu 
merg bine și așa mai departe. Aflu acum cu surprindere că este propusă. Va dura un pic până mă lămuresc dacă 
este dorința domniei sale să meargă, sau numai dorința partidului, sau dacă se face o remaniere cu bucata”, a 
declarat, marți, Iohannis. 
Întrebat cât de mult va dura această analiză, având în vedere că vineri expiră interimatul Rovanei Plumb la 
minister, Klaus Iohannis a răspuns: "Da, se poate construi un alt interimat până când mă lămuresc". 
Președintele României are dreptul să o numească sau să o refuze pe Ecaterina Andronescu ca ministru plin, însă 
are posibilitatea să amâne decizia tot timp de 45 de zile, au explicat surse politice, pentru MEDIAFAX. Potrivit 
Constituției, șeful statului poate respinge o singură dată o propunere de ministru, însă nu este specificat intervalul 
de timp. Sursele citate au dat exemplu revocarea Laurei Codruța Kovesi, precizând că nici în acea situație Iohannis 
nu a avut un termen, de aceea a amânat decizia. 
În cazul în care șeful statului refuză să numească vineri ministrul Educației, premierul Dăncilă ar putea sesiza la 
CCR un conflict juridic de natură constituțională între Guvern și Președinție. Pe de altă parte, Iohannis i-ar putea 
cere șefului Executivului să facă altă propunere de ministru interimar, iar șeful statului să o accepte. În acest caz, 
Dăncilă nu ar mai avea motiv să reclame la Curtea Constituțională un conflict instituțional. 
În scenariul în care președintele nu îi solicită premierului să îi propună un ministru interimar, atunci șeful 
Executivului ar putea sesiza CCR. Decizia Curții poate reprezenta o soluție pentru situații similare care ar putea să 
apară pe viitor. Un astfel de exemplu este și cel privind revocarea fostei șefe DNA, Laura Codruța Kovesi, unde 
CCR a indicat și modalitatea de rezolvare, respectiv l-a obligat pe Iohannis să semneze decretul. 
Rovana Plumb a fost desemnată pe 2 octombrie ministru interimar al Educației Naționale după ce Valentin Popa 
și-a dat demisia din această funcție. 
Decizia lui Valentin Popa a venit după ce UDMR i-a reproşat că a introdus în ordonanţa privind predarea limbii 
române în şcolile cu predare în limbile minorităţilor o prevedere potrivit căreia orele de Limba şi literatura 
Română sunt predate de profesori cu studii superioare de specialitate. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Guvernul a adoptat, joi, OUG care stabileşte cadrul general de înfiinţare a fondurilor suverane 
Ministrul Finanţelor, Eugen Teodorovici, a anunţat, la finalul şedinţei de joi a Guvernului, că Executivul a aprobat o 
ordonanţă de urgenţă care trasează cadrul legislativ general pentru înfiinţarea mai multor fonduri suverane de 
investiţii. 
"Fiecare fond suveran, pentru că vorbim despre o ordonanţă de urgenţă care vizează mai multe fonduri suverane, 
vor crea cadrul legislativ pentru investiţii. Forma de organizare este de societăţi româneşti pe acţiuni. Vor fi 
administrate de un Consiliu dualist. 
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Membri sunt pe timp de cinci ani de zile, trebuie să aibă expertiză în domeniul bancar, integritate profesională, 
cunoştinţe, atitudini adecvate şi specifice fondurilor suverane. Se numesc prin ordin. Mandatul primilor membri şi 
ai directoratul au ca obiectiv organizarea fondurilor suverane. 
Scopul acestor fonduri nu-l prezintă activitatea de privatizare, ci finanţarea prin fonduri. Posibile domenii de 
activitate pentru aceste fonduri suverane sunt finanţarea companiilor româneşti de importanţă strategică, 
investiţii în industrie, investiţii în proiecte de infrastructură, creşterea competivităţii economiei româneşti, 
urmărirea strategiei energetice şi de capital", a declarat Eugen Teodorovici, într-o conferinţă de presă susţinută, 
joi, la Palatul Victoria. 
Scopul ordonanţa de urgenţă creează cadrul general privind condiţiile pe care o societate reglementată de Legea 
societăţiilor nr. 31/1990 trebuie să le îndeplinească pentru a fi considerată Fond Suveran de Dezvoltare şi 
Investiţii. 
Întrebat dacă a reintrodus în forma actului normativ adoptat, joi, de Guvern obligativitatea de a respecta 
ordonanţa de urgenţă nr. 9 privind managementul corporativ, Teodorovici a răspuns: "Da, aşa este este introdusă 
această obligativitate, dar pentru discuţia care companii vor fi parte a acestui fond va fi una ulterioară care va fi 
stabilită prin hotărâre de Guvern care vor fi aceste companii". 
Teodorovici a adăugat că "Eurostat a pus o serie de întrebări, nu doar României, vizavi de cine este clientul, dar 
restul propunerilor de la Eurostat sunt introduse şi în proiectul de OUG". 
Ministerul Finanţelor a pus în dezbatere publică, pe 10 noiembrie, proiectul de cadru pentru înfiinţarea de fonduri 
suverane, invocând „o situaţie extraordinară a cărei reglementare nu poate fi amânată, impunându-se adoptarea 
de măsuri imediate pe calea ordonanţei de urgenţă”. 
Prin înfiinţarea fondurilor suverane de dezvoltare şi investiţii se are în vedere crearea unor vehicule de investiţii 
financiare sau intermediere financiară în acţiuni sau participaţii în proiecte sau companii profitabile, segment 
neacoperit în prezent pe piaţa financiară din România, care, pe de o parte, să aibă un rol multiplicator în 
economie pentru o dezvoltare sustenabilă şi, pe de altă parte, să catalizeze sau să mobilizeze resurse financiare 
disponibile către sectorul real şi proiecte profitabile, arată proiectul. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Guvernul Dancila, fata in fata cu liderii europeni dupa rezolutia din PE si raportul MCV. Iata cine vine la 
Bucuresti 
Reprezentantii Puterii vor avea, saptamana viitoare, numeroase intalniri cu lideri europeni care vor veni la 
Bucuresti pentru a discuta preluarea presedintiei UE de catre Romania. 
Premierul Viorica Dancila a anuntat, in sedinta de guvern de joi, ca vor veni presedintele Parlamentului European 
Antonio Tajani, liderii grupurilor politice si alti oficiali de rang inalt de la nivel european. Printre ei, dupa cum a 
anuntat sefa Reprezentantei CE in Romania, va fi si comisarul european pe Justitie, Vera Jourova. 
In ce priveste vizita lui Tajani, aceasta ar fi programata pentru 21 noiembrie si e de asteptat ca acesta sa sustina si 
un discurs in Parlamentul Romaniei. Tajani va fi insotit de o delegatie numeroase, de aproximativ 50 de persoane, 
potrivit unor publicatii europene. 
Context sensibil: Suntem pregatiti de preluarea presedintiei UE? 
Vizitele oficialilor europeni vin intr-un context sensibil, dupa ce in aceasta saptamana Parlamentul European a 
adoptat o rezolutie privind respectarea statului de drept in Romania. Totodata, Comisia Europeana a prezentat 
raportul MCV care remarca o involutie ingrijoratoare in ce priveste asigurarea independentei Justitiei si a statului 
de drept in Romania. 
Nu in ultimul rand, au fost si critici legate de capacitatea tarii noastre de a asigura cu succes presedintia UE dupa 
ce chiar ministrul pentru Afaceri Europene Victor Negrescu a plecat brusc din Guvern (inca nu este clar daca 
demis sau prin demisie). 
In locul sau a fost numit ministru delegat George Ciamba, fost secretar de stat la MAE. 
(Sursa: ziare.com) 
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 Tudorel Toader se va întâlni, după raportul MCV, cu Vera Jourova, comisarul european pentru Justiţie 
Ministrul Justiţiei, Tudorel Toader, se va întâlni, săptămâna viitoare, cu Vera Jourova, comisarul european pentru 
Justiţie, la sediul Ministerului. Informaţia a fost confirmată de către Tudorel Toader, pentru MEDIAFAX.tiţie 
Ministrul Justiţiei, Tudorel Toader, a precizat joi,pentru MEDIAFAX că se va întâlni luni, 19 noiembrie, cu Vera 
Jourova, comisarul Uniunii Europene pentru Justiţie. Discuţia va avea loc la sediul Ministerului Justiţiei, la ora 
15:00. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Tăriceanu, scrisoare către ALDE european: Voi semnala erorile din raportul MCV şi rezoluţia din Parlamentul 
European 
Preşedintele Senatului, Călin Popescu Tăriceanu, a declarat, joi la Parlament, că nu a discutat în coaliţie raportul 
MCV, anunţând şi că va trimit colegilor din ALDE european o scrisoare în care să îşi exprime dezamăgirea faţă de 
conţinutul rezoluţiei adoptate de PE. 
„Nu am discutat acest subiect concret (să trimită o scrisoare la Bruxelles pe raportul MCV - n.r.). Am discutat, aşa 
în linii mari, cu domnul Dragnea. Nu am discutat încă cu doamna prim-ministru. Eu vă spun ce am făcut eu în 
acestă zi. Voi trimite colegilor mei liberali din grupul ALDE o scrisoare în care le împărtăşesc dezamăgirea faţă de 
conţinutul rezoluţiei din Parlament, nu de raportul MCV, şi de modul în care a fost votat acest lucru. Între timp, 
am primit informaţii din cadrul grupului ALDE şi aceste informaţii îmi întăresc convingerea că foarte mulţi dintre 
cei care au votat nu ştiau despre ce este vorba în realitate. Şi sunt colegi de bună credinţă care au început să-şi 
pună întrebări serioase în legătură cu formulele care par să reprezinte o critică la adresa României în ceea ce 
priveşte statul de drept”, a afirmat Călin Popescu Tăriceanu, întrebat dacă va trimite coaliţia o scrisoare la 
Bruxelles pe marginea raportului MCV. 
Acesta a precizat că raporul MCV este făcut de nişte funcţionari care nu au dimensiunea răspunderii politice a 
acestei acţiuni. 
„Raporul MCV este făcut de nişte funcţionari care nu au, după părerea mea, dimensiunea răspunderii politice a 
acestei acţiuni. În al doilea rând, sursele care sunt folosite sunt, evident, aş spune dezechilibrate, nepărtinitoare. 
Nu este făcută niciun fel de referire pe parcursul MCV la informaţii care să fi venit din partea instituţiilor oficiale 
ale statului. Adică Guvern, mai exact, ministerul Justiţiei, Parlament, sunt alte surse folosite, care nu sunt foarte 
clare, cine sunt acele surse”, a explicat Tăriceanu. 
Şeful Senatului a completat că pe lângă votul ruşions în Parlamentul European pe rezoluţia privind statul de drept 
în România, în raportul MCV au fost cuprinse „o grămadă de neadevăruri”. 
„Şi părerea mea este că la configurarea acestui element a contribuit în mod regretabil Opoziţia, la conturarea unei 
situaţii care nu este cea reală. Votul pe care l-am văzut în PE pe marginea rezoluţiei este o ruşine pentru cei care 
au votat împotriva României. Este inacceptabil atâta vreme cât acolo sunt spuse o grămadă de neadevăruri care 
sunt preluate într-o formă hai să zicem şi mai elaborată şi în raportul MCV.”, a explicat acesta. 
De astfel, liderul ALDE a anunţat că după ce va trimite scrioarea către colegii din ALDE european va întocmi un 
document detaliat care să se refere atât la rezoluţia din PE, cât şi la raportul MCV. 
„Din partea României, va exista un răspuns, dacă acest răspuns va fi sub forma unei scrisori a Guvernului sau alt 
document, nu pot să vă spun astăzi. Eu, după ce trimit această scrisoare colegilor din ALDE, voi trimite un 
document detaliat care să se refere atât la rezoluţie, cât şi la MCV ,şi în care am să le atrag atenţia într-o manieră 
extem de bine documentată care sunt erorile grave care sunt incluse în aceste documente şi care nu refectă 
realitatea. Va trebui să existe, dincolo de ce fac eu pe linia ALDE, va trebui să existe şi o reacţie oficială. Care va fi 
reacţia oficială, mi-e greu să vă spun în acest moment. O să ne gândim la cea mai bună soluţie”, a conchis 
Tăriceanu. 
Adoptarea legilor justiţiei şi presiunile asupra independenţei sistemului judiciar, în special asupra DNA, au generat 
dubii privind ireversibilitatea progreselor înregistrate de România, anunţă Comisia Europeană, recomandând în 
MCV suspendarea procedurilor în cazul procurorilor de rang înalt. 
De asemenea, Parlamentul European a adoptat, marţi, proiectul de rezoluţie prin care exprimă preocupare 
privind modificarea legislaţiei penale şi judiciare în România. Textul rezoluţiei semnalează îngrijorarea 
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Parlamentului European privind modificarea legislaţiei penale şi judiciare, avertizând că există riscul subminării 
independenţei justiţiei şi a acţiunilor anticorupţie. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Concedierile lui Teodorovici. La ANAF vor fi eliminate doar posturile blocate 
Din ANAF nu vor fi concediaţi oameni, urmând să dispară doar posturile blocate, a declarat joi ministerul 
Finanţelor Eugen Teodorovici. 
Un proiect de act normativ pus în dezbatere publică de Ministerul Finanţelor anunţă reducerea a circa 4000 de 
posturi din 21 de ministere şi din Agenţia Naţională de Administrare Fiscală. 
Consiliul Naţional al Federaţiei Naţionale a Sindicatelor din Finanţe a reacţionat, anunţând că sistemul fiscal are 
un deficit de aproximativ 3700 de funcţionari publici, generat de lipsa angajărilor de aproximativ 7 ani. 
„Am şi întrebat şi confirmat cu preşedintele Consiliului Naţional respectiv. E un subiect depăşit, pentru că am avut 
o discuţie cu colegii din sindicate şi lucrurile sunt în regulă. Singurul mesaj din partea mea a fost sprijinul întregii 
echipe ANAF, sprijin în sistemul IT, cu servere, pentru tot personalul. Lucrurile s-au clarificat între cele două părţi 
sindicale şi MFP”, a declarat joi Eugen Teodorovici. 
Proiectul propune modificarea actelor normative care reglementează organizarea şi funcţionarea Ministerului 
Afacerilor Externe, Ministerului Dezvoltării Regionale şi Administraţiei Publice, Ministerului Finanţelor Publice, 
Ministerului Justiţiei, Ministerului Muncii şi Justiţiei Sociale, Ministerului Tineretului şi Sportului, Ministerului 
Agriculturii şi Dezvoltării Rurale, Ministerului Mediului, Ministerului Transporturilor, Ministerului Educaţiei 
Naţionale, Ministerului Sănătăţii, Ministerului Culturii şi Identităţii Naţionale, Ministerului Comunicaţiilor şi 
Societăţii Informaţionale, Ministerului Economiei, Ministerului Energiei, Ministerului Fondurilor Europene, 
Ministerului Turismului, Ministerului pentru Mediul de Afaceri, Comerţ şi Antreprenoriat, Ministerului Cercetării şi 
Inovării, Ministerului Apelor şi Pădurilor, Ministerului pentru Relaţia cu Parlamentul şi Agenţiei Naţionale de 
Administrare Fiscală. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Seful Consiliului Concurentei: Pretul energiei si gazelor va creste, iar statul nu ne mai poate subventiona pe 
toti 
Pretul energiei electrice si al gazelor din Romania vor avea o tendinta de crestere, in contextul alinierii cu tarile 
europene, iar Guvernul trebuie sa spuna ce consumatori poate subventiona in continuare, sustine presedintele 
Consiliului Concurentei, Bogdan Chiritoiu. 
"Un lucru mai greu de acceptat, dar inevitabil este ca, in momentul in care ne integram in piata europeana, fie de 
gaze, fie de electricitate, tendinta inevitabila este sa avem preturi similare cu tarile din jurul nostru. Aceasta este 
definitia unei piete, preturile tind sa se egalizeze", a spus Chiritoiu, joi, intr-o conferinta de profil. 
El a aratat ca acest lucru se intampla deja in ceea ce priveste pretul carburantilor fara taxe. 
"Lucrul acesta, ne place sau nu ne place, se va intampla si la electricitate, si la gaze. Acesta poate fi un lucru bun 
pentru Romania si pentru producatorii nostri, pentru ca, in general, suntem exportatori de energie electrica si, in 
momentul in care se vor dezvolta noi capacitati de productie din Marea Neagra, probabil vom deveni exportatori 
si de gaze, deci un lucru bun pentru economia noastra. Dar va insemna cresterea pretului", a subliniat oficialul 
Concurentei. 
Cresc facturile la gaz si electricitate. Iata cati bani va trebui sa platim in plus si de cand 
In acest context, Chiritoiu a amintit ca inca nu a fost definit consumatorul vulnerabil, care va fi cel mai afectat de 
aceste scumpiri. 
"Trebuie sa vedem care sunt consumatorii care sunt mai puternic afectati de cresterea preturilor. Este un subiect 
vechi si m-as bucura sa il rezolve actuala guvernare. Tendinta va fi ca toti romanii sa se considere vulnerabili, dar 
nu suntem chiar toti vulnerabili. 
Nu chiar toti romanii vor putea cere Guvernului sa fie subventionati pentru cheltuielile legate de energie", a 
precizat presedintele institutiei de concurenta. 
El a oferit drept exemplu locuitorii din Bucuresti si Ilfov, zone unde s-a depasit produsul intern brut per capita 
mediu al Uniunii Europene. 
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In plus, si consumatorii industriali vor fi afectati de aceste scumpiri, iar Chiritoiu a aratat ca marii consumatori de 
electricitate au fost deja sustinuti de stat prin exceptarea de la plata unei parti consistente a certificatelor verzi. 
"Poate ca trebuie sa gandim masuri de acest gen si pentru alte taxe care afecteaza competitivitatea agentilor 
economici", a completat el. 
(Sursa: ziare.com) 
 

 PSD Spania, după vizita Gabrielei Firea la Madrid: Cerem DEMISIA din toate funcţiile din partid. A tratat 
comunitatea de peste un milion de români cu "totală indiferenţă" 
PSD Spania au anunţat că e dezamăgită de Gabriela Firea, care la vizita de la Madrid, a ignorat problemele a peste 
un milion de români. Organizaţia social-democrată a depus un memoriu la nivelul conducerii centrale în care cer 
ca primarul Capitalei să îşi dea demisia din toate funcţiile din partid. 
"În urma întâlnirii forumului de conducere al organizaţiei PSD Spania, din data 11/11/2018, am fost mandatat de 
către colegi mei din structura de conducere, de a depune un memoriu la nivelul structurii centrale a conduceri 
PSD şi de a comunica public dezamăgirea membrilor de partid PSD Spania vis a vis de vizita doamnei prima 
general Gabriela Frea la Madrid, care a avut loc în prima jumătate a lunii noiembrie 2018. În ciuda eforturilor 
noastre, de a o contacta pe doamna primar sau echipa de consilieri a dumneai, înainte, în timpul, chiar şi după 
finalizarea vizitei, ne-a fost absolut imposibil de a stabili o linie de comunicare. Putem înţelege o agendă încărcată, 
poate chiar şi un refuz, dar ce nu înţelegem este ignorarea a peste un million de români a căror probleme 
trebuiau puse pe masa discuţiilor cu edilul Madridului cât şi cu ceilalţi demnitari spanioli", arată preşedintele PSD 
Spania, Claudiu Traian Covaciu, într-un comunicat de presă remis, joi, MEDIAFAX. 
Liderul PSD Spania spune că a fost mandat să reprezinte filiala şi acuză că Gabriela Firea a tratat comunitatea de 
românilor social-democraţi din Spania cu "totală indiferenţă". 
"Nu putem clama integrarea românilor în comunităţile unde trăiesc, unitatea lor, respectul faţă de ei, în condiţiile 
în care suntem trataţi cu totală indiferenţă. Respectul faţă de români, preţuirea, schimbul de experienţă, 
programe de reintegrare, fie în Romania, fie în Spania, toate sunt CUVINTE GOALE dacă nu îţi aloci cinci minute să 
vorbeşti cu cei pe care pretinzi că vrei sa îi ajuţi şi reprezinţi. Dacă turismul instituţional pe model prezidenţial, 
este modul de lucru, cel puţin să fim informaţi să nu mai deranjăm cu problemele comunităţii de români din 
Spania", completează sursa citată. 
Prin urmare, organizaţia social-democrată din Spania a depus un memoriu prin care cere conducerii filialei PSD 
Diaspora şi conducerii centrale a partidului ca în următorul for statul al formaţiunii să fie supusă analizei situaţia 
creată de Gabriela Firea. 
"În urma acestui demers public şi al memoriului depus, solicitam conducerii organizaţiei PSD Diaspora, şi 
conducerii centrale a PSD, ca în următorul for statutar al partidului, să se supună spre analiză această situaţie, pe 
care noi, românii social-democraţi din Spania, am găsit-o inadmisibilă şi jignitoare la adresa comunităţii 
româneşti, cerând imperios demisia doamnei Gabriela Firea din structurile de conducere ale Partidului Social 
Democrat", conchide sursa menţionată. 
Pe 6 noiembrie, edilul Capitalei a fost invitată în Spania de către primarul Madridului, Manuela Carmena Castrilo. 
La această vizită oficială în Spania, Gabriela Firea a ţinut un discurs în limba spaniolă, citit de pe o foaie. Îmbrăcată 
în ie, Gabriela Firea şi-a început discursul în limba spaniolă cu precizarea că România sărbătoreşte în acest an 
Centenarul Marii Uniri. 
Potrivit reprezentanţilor PMB, vizita în Spania a primarului general al Capitalei a presupus semnarea unui 
Memorandum de cooperare între Madrid şi Bucureşti în domenii precum dezvoltarea durabilă, infrastructura, 
educaţia sau cultură şi turism. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Academia de Poliţie a finalizat analiza lucrărilor de doctorat privind suspiciunile de plagiat. Raportul va ajunge 
la Carmen Dan 
Academia de Poliţie „Alexandru Ioan Cuza” informează că a fost finalizată, în urmă cu câteva zile, verificarea 
lucrărilor de doctorat privind suspiciunile de plagiat, concluziile raportului urmând a fi prezentate ministrului de 
Interne, Carmen Dan. 
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„Academia de Poliţie ”Alexandru Ioan Cuza” anunţă finalizarea în data de 12.11.2018 a verificării similitudinii unor 
pasaje sau texte din tezele de doctorat susţinute în perioada 2011-2017, cu texte disponibile în format electronic 
din mediul on-line. Concluziile raportului urmează a fi prezentate în cel mai scurt timp conducerii Ministerului 
Afacerilor Interne”, se arată într-un comunicat de presă transmis de Academia de Poliţie „Alexandru Ioan Cuza”. 
Mai multe lucrări de doctorat aparţinând unor angajaţi din cadrul Ministerului Afacerilor Interne, întocmite în 
perioada anilor 2011-2017, au fost verificate de către o comisie din cadrul Academiei de Poliţie, în contextul unor 
suspiciuni de plagiat apărute în spaţiul public. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Comandamentul Brigăzii Multinaţionale NATO de la Craiova, pregătit pentru misiuni de apărare colectivă în 
sud-estul Europei 
Comandamentul Brigăzii Multinaţionale Sud-Est de la Craiova e în măsură să asigure cadrul de instruire a 
structurilor subordonate şi afiliate şi comanda unei operaţii NATO de tip Articol 5-Apărare colectivă, pentru a 
contribui la securitatea teritorială şi a populaţiei pe Flancul de Sud-Est al Alianţei. 
„Comandamentul Brigăzii Multinaţionale Sud-Est este în măsură să asigure cadrul de instruire a structurilor 
subordonate şi afiliate, precum şi comanda şi controlul unei operaţii NATO de tip Articol 5 - Apărare colectivă, 
pentru a contribui la securitatea teritorială şi a populaţiei pe Flancul de Sud-Est al Alianţei. Atingerea capacităţii 
finale de către HQ MN BDE-SE face parte din obiectivele asumate de Guvernul României în Programul de 
Guvernare 2018-2020, în capitolul politica de apărare şi securitate naţională, ca măsură de asigurare a 
continuităţii strategice în cadrul NATO şi UE”, informează reprezentanţii Ministerului Apărării, printr-un 
comunicat de presă. 
Capacitatea a fost declarată de în cadrul unei ceremonii desfăşurate în prezenţa şefului Statului Major al Apărării, 
general Nicolae Ciucă, joi, 15 noiembrie, la Centrul Naţional de Instruire Întrunită „Getica” din localitatea Cincu, 
judeţul Braşov. 
„Atingerea capacităţii finale a Comandamentului Brigăzii Multinaţionale reprezintă încununarea unor eforturi de 
aproape doi ani, pentru care militarii craioveni, dar şi cei din ţările aliate care încadrează comandamentul Brigăzii 
merită toate 
felicitările noastre. Guvernul României îşi respectă angajamentele asumate prin Programul de Guvernare, 
acordând o maximă importanţă consolidării capacităţii de apărare a ţării. România demonstrează şi prin 
îndeplinirea obiectivului de astăzi că rămâne un pilon de stabilitate pe flancul estic şi în regiunea Mării Negre. 
Demonstrăm că înţelegem, astfel, atât avantajele strategice care derivă din apartenenţa la NATO, cea mai 
puternică alianţă politico-militară a lumii, cât şi obligaţiile care ne revin din această calitate”, a declarat ministrul 
apărării naţionale, Mihai Fifor. 
Capacitatea finală a HQ MN BDE-SE a fost declarată de locţiitorul comandantului Comandamentului Forţelor 
Terestre Aliate de la Izmir, Turcia, generalul-locotenent Paolo Ruggiero, după derularea exerciţiului de evaluare 
SCORPIONS FURY 2018 (SCFY18). SCFY18 a fost organizat ca exerciţiu multinaţional, în scopul evaluării capacităţii 
Comandamentului Brigăzii Multinaţionale Sud-Est de a-şi îndeplini misiunea încredinţată - prin exerciţii de 
comandament asistat de calculator, exerciţii de antrenament în teren şi exerciţii tactice cu trageri de luptă. 
„La exerciţiul de evaluare pentru declararea capacităţii finale au participat militari români şi străini din cadrul 
Comandamentului Forţelor Terestre Aliate (Izmir, Turcia), Statului Major al Forţelor Terestre, Diviziei 
Multinaţională Sud-Est, Centrului Naţional de Instruire Întrunită, unităţile subordonate Brigăzii Multinaţionale 
Sud-Est (Batalionul 20 Infanterie, Batalionul 22 Infanterie, Batalionul 26 Infanterie, Batalionul 325 Artilerie, 
Batalionul 205 Apărare Antiaeriană, Batalionul 116 Sprijin Logistic, Contingentul Militar Polonez), precum şi din 
structurile afiliate pe timpul exerciţiului (Batalionul 38 Mecanizat din Bulgaria, Regimentul 6 Cavalerie din Italia şi 
Batalionul 2 Pandur din Portugalia)”, mai arată MApN. 
(Sursa: Mediafax) 
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 Parlamentul European cere un control mai strict al exporturilor de arme. România, printre ţările care nu 
aplică eficient acest control 
Parlamentul European le cere statelor membre ale Uniunii Europene să instituie un control mai strict al 
exporturilor de arme și arată că eşecul sistematic de a pune în aplicare regulile UE ar trebui să declanşeze un 
mecanism de sancţiuni. PE indică Bulgaria şi România drept ţări care nu au reuşit să se asigure în mod eficient că 
licenţele de export nu sunt deturnate spre utilizatori nedoriţi, arată un comunicat al legislativului European, 
relatează Agerpres. 
Într-o rezoluţie aprobată miercuri, Parlamentul European subliniază că statele membre au eşuat în mod sistematic 
în aplicarea criteriilor stabilite privind cine poate obţine o licenţă de export de arme, eurodeputaţii și cere, în 
acest context, un mecanism care să aplice sancţiuni statelor care încalcă aceste reguli. 
În document, legislativul european subliniază că regulile comune în materie de export de arme sunt esenţiale 
pentru evitarea încălcării drepturilor omului şi prevenirea folosirii armelor fabricate în Europa împotriva forţelor 
armate europene. 
Europarlamentarii au evidenţiat unele situaţii particulare, precum faptul că majoritatea exporturilor de arme 
către Arabia Saudită primesc undă verde din partea statelor UE deşi încalcă şase din opt criterii prevăzute în 
Poziţia Comună a UE privind controlul armelor, subminând astfel întregul efort european de control. 
Potrivit rezoluţiei, exporturile de nave de război au contribuit la întărirea blocadei asupra Yemenului, în timp ce 
avioanele şi bombele au fost esenţiale în campania aeriană, provocând suferinţe a cărora victimă le este populaţia 
acestei ţări. 
Rezoluţia salută deciziile Germaniei şi Olandei de a stopa vânzările de arme către Arabia Saudită, criticând în 
schimb state membre care nu au luat încă această măsură şi chemând la un embargou împotriva tuturor celorlalte 
ţări din coaliţia condusă de Arabia Saudită în Yemen. 
În rezoluţie, eurodeputaţii s-au declarat 'şocaţi de cantitatea de arme şi muniţii fabricate în UE şi găsite în 
mâinile Daesh în Siria şi Irak'. 
În baza Poziţiei Comune a UE, statele membre trebuie să se asigure că licenţele de export nu sunt deturnate spre 
utilizatori nedoriţi. 
Cu toate acestea, unii membri, precum Bulgaria şi România, nu aplică în mod eficient această prevedere. 
Pentru a evita riscul ca armele să ajungă în mâini greşite, Parlamentul European le solicită tuturor statelor 
membre 'să refuze transferuri similare în viitor, mai ales către SUA şi Arabia saudită'. 
Rezoluţia privind controlul exporturilor de arme a fost aprobată cu 427 voturi pentru, 150 contra şi 97 abţineri. 
'Exporturile de arme nu stabilizează ţări străine sau regiuni, nici nu ajută la crearea păcii. Armele amplifică 
conflicte. În Yemen, arme europene sunt fundamental responsabile pentru războiul care are loc. Poziţia Comună 
privind exportul de arme trebuie implementată eficient. Aceasta include, printre altele, un mecanism de 
sancţiuni', a arătat raportoarea Sabine Losing (GUE/NGL). 
Potrivit celui de-al 19-lea raport anual privind exportul de arme, Uniunea Europeană este cel de-al doilea furnizor 
de arme din lume (27% din exporturile globale), după SUA (34%) şi înaintea Rusiei (22%). 
(Sursa: stiri.tvr.ro) 
 

 Transportatorii cer intervenţia DNA şi ANI: Ministrul Transporturilor 'serveşte anumite grupuri de interese' 
Confederația Operatorilor și Transportatorilor Autorizați din România (C.O.T.A.R.) atrage atenția asupra unei 
situații despre care susţine ar trebui să fie analizată puțin de Agenția Națională pentru Integritate și de DNA. 
"Toate acțiunile actualului ministru al Transporturilor arată că acesta servește anumite grupuri de interese, încă 
din anul 2015", susţine COTAR, într-un comunicat trimis redacţiei STIRIPESURSE.RO. 
"Lucian Șova este cel care a adus, în anul 2015, acele modificări la Legea 38/2003 care au legalizat pirateria, 
respectiv introducerea sintagmelor „în mod permanent” și “în mod repetat”. Actualul ministru al Transporturilor a 
continuat în mod permanent să demonstreze că vrea doar să servească anumite grupuri de interese care vor să 
îngroape orice afacere legală, pentru a înlocui această piață cu una a pirateriei. 
Actualul ministru al Transporturilor și prietenul domniei sale, Corneliu Dumitriu, pe care și l-a adus pe post de 
coordonator tehnic( functie care nu exista in organigrama MT) , au încercat să provoace haos și în transportul de 
persoane prin curse regulate, vrând să modifice legislația pentru a liberaliza piața transporturilor rutiere de 
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persoane cu câteva luni înainte de atribuirea de la începutul anului 2019. Și aceste modificări pe care a-ncercat să 
le forțeze în mod inexplicabil ministrul Transporturilor servesc, probabil, tot unor grupuri de interese. 
De altfel, Corneliu Dumitriu este un fost coleg de facultate și chiar de cameră de cămin al ministrului, pe care 
Lucian Șova nu doar l-a adus în minister, dar se pare că vrea să-l numeasca intr-o funcție strategică, deși este în 
conflict de interese. Corneliu Dumitriu va căpăta un post de șef seviciu, exact în cadrul Direcției de reglemenătri 
din cadrul MT, ministrul Lucian Șova a pus să se organizeze un așa-zis concurs, astfel încât acesta să fie sigur 
câștigător - concurs organizat astăzi și mâine (15-16 noiembrie 2018). 
Incompatibilitatea domnului Corneliu Dumitriu este foarte clară, din moment ce soția lui este lector la Buzău, la 
un centru de formare profesională în transporturi. Acest centru este autorizat chiar de Directia de transport 
rutier, ceea ce îl va face pe Dumitriu supervizorul soției sale, ca viitor șef serviciu în cadrul Directiei de 
reglementări. Dacă va ocupa această funcție în MT, domnul Dumitriu va răspunde de partea de examinări și va 
participa sau va trimite personal influențat de acesta la examinări. 
Ministrul Lucian Șova vrea să fie sigur că prietenul lui, pe care l-a adus deja pe post de coordonator tehnic, va 
rămâne la Ministerul Transporturilor, exact acolo unde se fac modificările legislative și unde funcționarii publici 
participă la examinări, încasând zeci de mii de lei lunar,in plus fată de salariu, culmea, tot ca urmare a unei 
modificări legislative facute de actualul ministru, Lucian Șova, în iunie 2014, când era doar parlamentar. 
Mai mult, funcția de coordonator tehinic în cadrul Direcției de transport rutier din MT a fost introdusă doar 
pentru prietenul ministrului, Corneliu Dumitriu, fost angajat al ARR Buzău. Probabil că pentru aceste funcții, pe 
Corneliu Dumitriu îl recomandă calitatea de fost coleg de cameră, în studenție, al actualului ministru. 
“Ministrul Lucian Șova a declarat că transportatorii dețin de 15 ani monopol pe piață, deși nici măcar nu înțelege 
ce ar însemna acest monopol. Vrem să ne explice domnul ministru Lucian Șova dacă împreună cu prietenul său, 
Corneliu Dumitriu, a pus la cale toate modificările la Ordinul 980, care pune transportatorii români în 
imposibilitatea de a se pregăti pentru atribuirea de la începutul anului 2019, astfel încât să fie avantajați cei care 
practică pirateria. Oare ce ne mai pregătește domnul ministru, împreună cu incompatibilul fost coleg de cameră, 
Cornel Dumitriu, cel care astăzi sușține, fără a avea dreptul, examenul pentru ocuparea postului de șef serviciu, 
care sigur va ieși pe primul loc, din jobenul lui Lucian Șova? Ne întrebăm cine va folosi bagheta magică”, a declarat 
Vasile Ștefănescu, președintele COTAR. 
COTAR cere organelor abilitate ale statului să cerceteze pentru cine insistă domnul Șova să facă modificări 
legislative și dacă nu cumva cineva a beneficiat de foloase necuvenite pentru modificările la acest ordin. Dacă 
ministrul va insista cu acest demers, transportatorii vor organiza cel mai mare protest, la nivel național, la care vor 
participa membri,nemembri precum si alte federatii,asociatii din transport. COTAR a solicitat o întâlnire cu 
doamna prim-minstru, pentru a-i prezenta ce abuzuri a facut și face domnul ministru Lucian Șova, astfel încât 
protestul va fi organizat în fața Guvernului Românie", se arată în comunicatul COTAR. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Ford Craiova face angajări: Peste 1.700 de locuri de muncă, vacante. Ce beneficii promite compania 
Ford face angajară pentru uzina de la Craiova, peste 1.700 de locuri de muncă fiind vacante. Multe sunt posturi de 
operator de bază şi operator calificat. 
Potrivit ProMotor, conducerea companiei s-a întâlnit cu primarii din 30 de localităţi din judeţul Dolj şi cu 
reprezentanţi ai Consiliului Judeţean cărora le-a cerut sprijin pentru găsirea acestor salariaţi. 
Sunt căutate persoane care să nu stea la mai mult de 35 de kilometri de Craiova, iar Ford promite şi că va deconta 
o parte din cheltuielile de transport, va acorda tichete de masă, dar şi sporuri în funcţie de secţia în care vor lucra. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Jerusalem Post: Merkel i-a cerut lui Iohannis să nu mute ambasada României la Ierusalim 
Cancelarul german Angela Merkel i-a cerut preşedintelui român Klaus Iohannis să nu mute sediul ambasadei 
României în Israel de la Tel Aviv la Ierusalim, scrie Jerusalem Post, potrivit News.ro. 
În încercarea a opri demersurile României de a-şi reloca ambasada la Ierusalim, cancelarul german i-a solicitat 
preşedintelui Klaus Iohannis în aprilie să blocheze acţiunile destinate mutării reprezentanţie diplomatice.  
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Surse occidentale au declarat pentru Jerusalem Post că Merkel a făcut demersuri pe lângă preşedintele român în 
acest sens. De asemenea, publicaţia relatează că acţiuni similare au vizat şi alţi politicieni ca parte a campanie de 
blocare a relocării la Ierusalim a ambasadelor statelor europene. 
Jerusalem Post susţine că intervenţia lui Merkel nu a fost negată nici de Guvernele României şi Germaniei. 
Publicaţia invocă un purtător de cuvânt al MAE român care a transmis un răspuns în care afirmă: „În ceea ce 
priveşte întrebarea dumneavoastră, Ministerul Afacerilor Externe nu poate face comentarii cu privire la presupuse 
discuţii între Angela Merkel şi preşedintele român. Vă recomandăm să contactaţi Administraţia Prezidenţială 
pentru alte informaţii”. 
Preşedinţia nu a răspuns solicitării Jerusalem Post. 
O purtătoare de cuvânt a administraţiei Merkel a transmis joi: „Nu putem furniza informaţii cu privire la discuţii 
confidenţiale”. 
Întrebată dacă Ierusalimul este capitala Israelului, purtătoarea de cuvânt a administraţiei Merkel a evitat un 
răspuns clar. Ea a afirmat că „statutul Ierusalimului ar trebui clarificat în termenii unui acord”. 
Shir Gideon, o purtătoare de cuvânt a ambasadorului isrelian la Berlin, a transmis într-un mail: „Nu avem niciun 
comentariu pe acest subiect”. 
În aprilie, preşedintele român i-a cerut premierului pro-israelian Viorica Dăncilă să demisioneze din cauza 
aprobării de către Guvern a relocării ambasadei. Nu este clar dacă solicitarea lui Merkel a avut vreu rol în acestă 
decizie, comentează Jerusalem Post, care aminteşte că SUA şi-au relocat ambasada în mai, la fel şi Guatemala, iar 
demersuri similare ar urma din partea Braziliei şi a Hondurasului. 
(Sursa: news.ro) 

 

 Banca Europeană pentru Investiții, vești bune pentru România, dar SEMNAL de ALARMĂ pentru Europa 
Transparenţa percepută în elaborarea politicilor guvernamentale în cele 38 de ţări în care activează Banca 
Europeană pentru Reconstrucţie şi Dezvoltare nu s-a îmbunătăţit de la începutul deceniului, cu unele excepţii, 
cum ar fi Kazahstan, România şi Ucraina, se arată în raportul anual de tranziţie publicat de BERD, transmite 
Reuters. 
Raportul prezintă progresele înregistrate de state în şase domenii cheie, de la competitivitate şi rezistenţă, până 
la modul în care sunt guvernate.  
"Deşi în perioada 2010-2017 a scăzut povara cerinţelor de reglementare percepută în multe economii unde BERD 
investeşte, în general transparenţa percepută în elaborarea politicilor guvernamentale nu s-a îmbunătăţit" şi 
există temeri privind capacitatea unor tribunale şi firme din anumite ţări de a putea contesta legal reglementările 
interne care au impact asupra afacerilor lor, se arată în raport.  
Chiar dacă rata şomajului în rândul tinerilor a scăzut, în special în sud-estul Europei, ea rămâne o provocare cheie 
pentru multe ţări. Flexibilitatea în domeniul angajărilor şi al concedierilor pare să scadă în diverse state şi se 
menţin dificultăţi semnificative în domeniul infrastructurii, cum ar fi încălzirea locuinţelor şi accesul la servicii de 
telecomunicaţii în regiunile mai sărace, avertizează BERD.  
Până în 2040, creşterea forţei de muncă ar urma să depăşească creşterea populaţiei în doar 20% din pieţele 
emergente globale, iar statele BERD, cum ar fi Turcia, s-ar putea confrunta cu un avans al ratei de dependenţă de 
vârsta înaintată (procentul dintre numărul persoanelor de 65 de ani şi peste - vârsta la care ele sunt în general 
inactive din punct de vedere economic - şi numărul persoanelor cu vârsta cuprinsă între între 15 şi 64 de ani), de 
la aproximativ 12% în prezent la aproximativ 25% în 2040.  
Pe lângă aceste evoluţii, în aproape toate economiile BERD probabilitatea ca locurile de muncă să fie 
automatizate este mai ridicată decât media de 48% înregistrată în Organizaţia pentru Cooperare şi Dezvoltare 
Economică (OECD), apreciază Banca Europeană pentru Reconstrucţie şi Dezvoltare.  
Conform celor mai recente prognoze publicate luna aceasta de BERD, economia României ar urma să înregistreze 
în 2018 o creştere de 4,2%, pentru ca anul viitor avansul economiei să se reducă la 3,6%.  
Comparativ cu precedentele prognoze din luna mai, BERD şi-a revizuit, în jos, estimările privind evoluţia 
economiei româneşti cu 0,4 puncte procentuale pentru acest an, de la 4,6% până la 4,2%, şi cu 0,6 puncte 
procentuale pentru anul viitor, de la 4,2% până la 3,6%.  
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BERD susţine că relansarea economiei continuă în majoritatea ţărilor în care investeşte, dar persistă riscuri din 
cauza tensiunilor comerciale globale, a nivelul ridicat de îndatorare a companiilor şi a instabilităţii geopolitice. 
BERD se aşteaptă ca economiile în care investeşte să înregistreze o creştere de 3,2% în 2018 şi 2,6% în 2019, în 
ambele cazuri prognozele fiind revizuite în jos, ca urmare a încetinirii economiei Turciei.  
Banca Europeană pentru Reconstrucţie şi Dezvoltare (BERD) a fost înfiinţată în 1991 pentru a investi în fostele 
state din blocul comunist şi a le ajuta să facă tranziţia la economia de piaţă. În ultimii ani, BERD a început să-şi 
reorienteze atenţia dinspre fostul bloc sovietic spre Africa de Nord şi Orientul Mijociu. În România, BERD se 
numără printre investitorii instituţionali de top. Până în prezent, banca a investit aproape 8 miliarde de euro în 
ţară în peste 400 de proiecte. Numai în 2017 a investit 550 milioane de euro în România. Din această finanţare, 
peste 500 milioane de euro au fost furnizate sectorului privat, cel mai înalt nivel din ultimii şapte ani. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 România, a treia țară europeană ca bani primiți de la cetățenii ce lucrează în afară 
Cu 2,6 miliarde de euro intrați „net” în 2017, România se situează imediat după Portugalia și Polonia în topul 
țărilor europene ai căror cetățeni au trimis cei mai mulți bani „acasă”. 
Sumele de bani trimise de rezidenţii din UE către ţări din afara Uniunii Europene, denumite transferuri personale, 
s-au ridicat la 32,7 miliarde de euro în 2017, în creştere comparativ cu 31,8 miliarde de euro în 2016, în timp ce 
intrările în UE au totalizat 10,7 miliarde de euro, faţă de 10,1 miliarde de euro în 2016, arată datele publicate joi 
de Eurostat. 
Acest rezultat a dus la un sold negativ pentru Uniunea Europeană, de minus 22 miliarde de euro, în comparaţie cu 
restul lumii, potrivit Agerpres.ro. 
Cea mai mare parte a transferurilor personale constau în fluxuri de bani trimise de migranţi în ţările lor de origine. 
Anul trecut, statele membre care au înregistrat cele mai mari intrări de fonduri de pe urma transferurilor 
personale au fost Portugalia (3,6 miliarde de euro), Polonia (3,1 miliarde de euro), România (2,82 miliarde de 
euro) şi Marea Britanie (2,3 miliarde de euro). În consecinţă, Portugalia (trei miliarde de euro), Polonia (2,8 
miliarde de euro) şi România (2,6 miliarde de euro) se situează în topul ţărilor care au înregistrat cele mai mari 
surplusuri de pe urma transferurilor personale de fonduri, în 2017. 
Sumele intrate net sunt importante în condițiile în care reprezintă 56% din totalul investițiilor străine din România 
anului trecut (4,6 miliarde euro). 
În cazul României, intrările de fonduri de pe urma transferurilor personale s-au ridicat anul trecut la 2,82 miliarde 
de euro, dintre care 2,461 miliarde de euro din interiorul UE şi 362 milioane de euro din afara UE, în timp ce 
ieşirile au fost de 252 milioane de euro, dintre care 174 de milioane de euro au mers în interiorul UE şi 77 
milioane de euro în afara UE. 
În rândul statelor membre, cele mai mari ieşiri de transferuri personale în 2017 s-au înregistrat în Franţa (10,6 
miliarde de euro), Spania (7,3 miliarde de euro), Marea Britanie (6,8 miliarde de euro) şi Italia (6,1 miliarde de 
euro). De asemenea, ţările membre care au înregistrat cele mai mari deficite de pe urma transferurilor personale 
de fonduri sunt Franţa, cu un deficit de 10,1 miliarde de euro, urmată de Germania, 4,6 miliarde de euro, Marea 
Britanie, 4,5 miliarde de euro şi Italia, patru miliarde de euro. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Studiu: 37% dintre români trăiesc de pe o zi pe alta 
Mai mult de jumătate dintre români (60%) declară că au credite, în timp ce peste o treime (37%) susţine că are 
cheltuieli lunare obligatorii identice cu venitul încasat, reiese dintr-un studiu sociologic referitor la obiceiurile 
financiare ale românilor, dat publicităţii joi. 
Rezultatele cercetării iSense Solutions, comandată de Kruk România, relevă faptul că 30% dintre cei care au deja 
credite ar dori să acceseze un nou împrumut în anul următor, dar accesarea unui nou împrumut vizează stingerea 
unuia anterior, ceea ce poate conduce la „spirala datoriilor”. 
În ceea ce priveşte accesarea unui împrumut, românii au cea mai mare încredere în bănci, 83% dintre aceştia 
spunând că ar apela la astfel de instituţii în cazul în care ar avea nevoie de bani. 
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Pe de altă parte, 14% dintre cei chestionaţi au menţionat că ar lua un împrumut de la o instituţie financiară non-
bancară, dacă o instituţie bancară ar refuza să le acorde împrumutul. De asemenea, 70% dintre românii care au 
accesat un nou împrumut pentru a acoperi o datorie anterioară cred că situaţia lor se va îmbunătăţi în viitor. 
În plus, 45% dintre români nu au economii în familie, iar motivul pentru care românii fac totuşi economii sunt mai 
ales situaţiile neprevăzute cărora trebuie să le facă faţă. 
Potrivit sursei citate, peste jumătate (58%) dintre persoanele intervievate sunt dispuse să participe la sesiuni de 
pregătire online gratuite pentru a învăţa cum să-şi administreze bugetul lunar. 
Metodologia de cercetare implementată de iSense Solutions a fost sondaj online, pe un panel reprezentativ la 
nivel naţional de aproximativ 900 persoane, din mediul urban şi rural, cu o distribuţie de 600 de respondenţi, 
persoane fără datorii şi aproximativ 300 de respondenţi, persoane cu datorii. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Mesaj de ultimă oră al MAE după acordul privind Brexitul: Ce se întâmplă cu românii din Marea Britanie 
MAE salută acordul privind Brexitul, afirmând că acesta va garanta drepturile cetăţenilor români stabiliţi în Marea 
Britanie înainte de 31 decembrie 2020, aceştia putând continua să lucreze, să locuiască şi să studieze în Marea 
Britanie în baza obţinerii unui nou statut special, informează News.ro. 
"Ministerul Afacerilor Externe salută agrearea de către negociatorii Uniunii Europene şi ai Marii Britanii a formei 
finale a textului Acordului de retragere. Acest acord marchează un moment semnificativ în procesul de negociere 
şi deschide calea spre definirea unei relaţii viitoare cât mai apropiate şi întărite a Uniunii Europene cu Marea 
Britanie, acesta fiind un obiectiv strategic al României, având în vedere Parteneriatul Strategic bilateral, 
cooperarea strânsă în materie de securitate, a cărei menţinere este esenţială în contextul evoluţiilor în vecinătatea 
estică, unde România şi Marea Britanie împărtăşesc obiective comune", afirmă MAE 
Ministerul Afacerilor Externe consideră că Acordul reprezintă cel mai eficient instrument pentru limitarea 
consecinţelor negative ale retragerii Marii Britanii din Uniunea Europeană şi pentru asigurarea certitudinii juridice 
pentru cetăţeni şi mediul de afaceri. 
"Acordul de retragere va garanta protejarea drepturilor tuturor cetăţenilor români stabiliţi în Marea Britanie 
înainte de 31 decembrie 2020. Aceştia vor putea continua să lucreze, să locuiască şi să studieze în Marea Britanie 
în baza obţinerii unui nou statut special (settled status). 
Ministerul Afacerilor Externe apreciază eforturile substanţiale depuse de echipa de negociere coordonată de către 
negociatorul-şef al Comisiei Europene, Michel Barnier, care au condus la obţinerea unui progres decisiv, în special 
pentru agrearea unei soluţii de backstop şi evitarea instalării unei frontiere dure între Irlanda şi Irlanda de Nord”, 
se arată în comunicat. 
Ministerul Afacerilor Externe îşi exprimă speranţa că, în perioada următoare, Acordul va fi aprobat de către 
Parlamentul European şi ratificat de către Parlamentul Marii Britanii în forma convenită în negocieri. 
"România s-a implicat activ pe parcursul întregului proces de negocieri, inclusiv prin participarea la reuniunile 
Grupului de lucru Art. 50 şi la elaborarea mandatelor de negociere ale Uniunii", subliniază MAE. 
(Sursa: news.ro) 
 

 Demisii din GUVERN la Londra, în semn de protest faţă de acordul de Brexit/ Theresa May, în Parlamentul 
britanic: Libera circulaţie se va încheia odată pentru totdeauna  
Dominic Raab, ministrul britanic pentru Brexit, a demisionat joi în semn de protest faţă de acordul cu UE anunţat 
de premierul Theresa May, informează site-ul agenţiei de ştiri Reuters. Gestul său a fost urmat la scurt timp de cel 
al ministrului Muncii, Esther McVey şi al altor subsecretari de stat. Pentru a explica termenii ieşirii Marii Britanii, 
negociaţi cu UE, premierul Theresa May s-a aflat, ulterior, în Parlamentul britanic. 
UPDATE 15.30 Ranil Jayawardena, secretar parlamentar privat în cadrul Ministerului Justiţiei, a demisionat 
Ranil Jayawardena, secretar parlamentar privat în cadrul Ministerului Justiţiei, şi-a dat demisia, afirmând că 
acordul de Brexit anunţat de premierul Theresa May "nu oferă un Brexit echitabil şi bun", informează cotidianul 
The Guardian. 
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CE SE ŞTIE PÂNĂ ACUM: 
Pe lângă Jayawardena, în urma anunţului Theresei May au mai demisionat Dominic Raab, ministrul britanic 
pentru Brexit, Esther McVey, ministrul pentru Muncă şi Pensii, Suella Braverman, subsecretar de Stat în cadrul 
Departamentului pentru Brexit, şi Shailesh Vara, ministru de stat pentru Irlanda de Nord. 
Theresa May a prezentat parlamentarilor de la Londra detalii ale acordului de ieşire a Marii Britanii din Uniunea 
Europeană, înţelegere contestată de numeroşi parlamentari şi care deja a provocat demisia câtorva miniştri. 
UPDATE 14.20 Preşedintele Parlamentului European se declară mulţumit de termenii acordului de Brexit 
Antonio Tajani, preşedintele Parlamentului European, a declarat joi că este mulţumit de elementele de bază ale 
acordului de Brexit negociat de UE cu Marea Britanie, menţionând drepturile cetăţenilor şi chestiunea frontierei 
între Irlanda şi regiunea britanică Irlanda de Nord, informează Reuters. 
"Suntem mulţumiţi", a declarat Tajani în cursul unei conferinţe de presă la Strasbourg, la care a fost prezent şi 
Michel Barnier, negociatorul şef al UE. 
Acordul de Brexit trebuie să fie aprobat de mai multe instituţii europene înainte de a putea intra în vigoare, 
printre acestea fiind şi Parlamentul European. 
UPDATE 14.00 Suella Braverman, subsecretar de Stat în cadrul Departamentului pentru Brexit, a demisionat 
Suella Braverman, subsecretar de Stat în cadrul Departamentului pentru Brexit, şi-a dat demisia, în contextul în 
care mai mulţi oficiali din Guvernul de la Londra au demisionat după anunţul premierului Theresa May privind 
acordul cu UE, informează cotidianul The Guardian. 
Braverman şi-a motivat decizia afirmând că mecanismul de protecţie din acordul anunţat de May "împiedică o 
ieşire fără echivoc dintr-o uniune vamală cu UE" şi "ameninţă să rupă preţiosul nostru" Regat Unit. 
Pe lângă Braverman, în urma anunţului Thresei May au mai demisionat Dominic Raab, ministrul britanic pentru 
Brexit, Esther McVey, ministrul pentru Muncă şi Pensii, şi Shailesh Vara, ministru de stat pentru Irlanda de 
Nord. 
UPDATE 12.30 Theresa May prezintă în Parlamentul britanic detalii ale acordului de Brexit 
Premierul britanic Theresa May prezintă parlamentarilor de la Londra detalii ale acordului de ieşire a Marii Britanii 
din Uniunea Europeană, înţelegere care deja a provocat demisia câtorva miniştri britanici, informează cotidianul 
The Guardian. 
May a afirmat că Uniunea Europeană a făcut concesii şi susţine că nu a existat nicio alternativă la mecanismul de 
protecţie inclus în acord, element criticat de numeroşi politicieni conservatori. 
May a mai afirmat că Uniunea Europeană nu va negocia un acord privind relaţiile viitoare fără un proiect de 
înţelegere privind ieşirea M.Britanii din UE. 
Premierul britanic a mai declarat că au fost mulţi care i-au spus că ar trebui să renunţe la mecanismul de 
protecţie, dar susţine că asta ar fi un lucru "iresponsabil". 
"Am o responsabilitate faţă de oamenii din toate colţurile ţării noastre şi intenţionez să onorez asta", a afirmat 
May în discursul său. 
Premierul a mai afirmat că "libera circulaţie se va încheia odată pentru totdeauna", astfel că se va introduce un 
sistem de imigraţie bazat pe "contribuţia la Marea Britanie" a potenţialilor imigranţi. 
„M.Britanie continuă să se pregătească pentru posibilitatea ieşirii din UE fără un acord” 
Premierul britanic Theresa May a declarat în Parlamentul britanic că Guvernul de la Londra continuă să se 
pregătească cazul în care Marea Britanie va părăsi Uniunea Europeană fără un acord de Brexit, informează 
cotidianul The Guardian. 
"Ne-am pregătit pentru lipsa unui acord şi continuăm să ne pregătim pentru lipsa unui acord pentru că ştim că 
mai avem încă un stadiu de negocieri cu Consiliul European şi apoi, când acordul va fi finalizat (...) trebuie revină în 
Camera (Comunelor)", a declarat premierul.  
UPDATE 12.10 Esther McVey, ministrul britanic al Muncii şi Pensiilor, a demisionat 
Esther McVey, ministrul al Muncii şi Pensiilor, a demisionat în semn de protest faţă de acordul cu UE anunţat de 
premierul Theresa May, fiind al doilea ministru britanic care a demisionat joi, informează site-ul agenţiei de ştiri 
Reuters. 
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McVey afirmă în scrisoarea de demisie că acordul anunţat de May "nu respectă spiritul rezultatului 
referendumului". 
UPDATE 11.26 Raab: Acordul anunţat de Theresa May ameninţă integritatea Marii Britanii 
Primul ministru care a demisionat din Guvernul May a fost ministrul pentru Brexit. Raab spune că proiectul de 
acord anunţat de Theresa May ameninţă integritatea Marii Britanii. 
"Regret să spun că, în urma reuniunii de ieri a Cabinetului, trebuie să demisionez", afirmă Raab într-un mesaj pe 
Twitter. 
Guvernul de la Londra a ajuns la un acord privind termenii retragerii Marii Britanii din Uniunea Europeană, a 
transmis miercuri seară premierul Theresa May, după o şedinţă specială cu membrii Cabinetului. 
"Decizia colectivă a Cabinetului guvernamental a fost în sensul susţinerii proiectului de acord" negociat cu Uniunea 
Europeană. "Acest proiect de acord a fost cel mai bun care ar fi putut fi negociat", a declarat Theresa May.  
UPDATE 10.30 Donald Tusk a stabilit că liderii UE vor semna acordul privind Brexit pe 25 noiembrie 
Preşedintele Consiliului European, Donald Tusk, a stabilit că liderii din cadrul Uniunii Europene se vor reuni pe 
data de 25 noiembrie pentru a semna acordul privind termenii de retragere a Marii Britanii din Blocul comunitar, 
relatează site-ul agenţiei Dpa. 
Reprezentanţii statelor membre UE vor analiza textul documentului în următoarele zile. 
"Dacă nu se va întâmpla ceva neprevăzut, liderii UE se vor întâlni pe 25 noiembrie pentru a finaliza 
înţelegerea", a declarat Tusk. 
"Deşi sunt trist să vă văd plecând, voi face tot ce pot pentru a face această retragere cât mai uşoară pentru 
ambele părţi, atât pentru voi, cât şi pentru noi", a afirmat preşedintele Consiliului European. 
Miercuri, negociatorii UE au informat că a fost făcut un "progres decisiv" în eforturile de a asigura că Marea 
Britanie nu se va retrage în luna martie din UE fără un acord. Premierul Theresa May a anunţat miercuri seară că 
Guvernul de la Londra a ajuns la un acord privind termenii retragerii Marii Britanii din Uniunea Europeană. 
Cu toate acestea, negociatorul UE pentru Brexit, Michel Barnier, a declarat joi că eforturile nu s-au încheiat. 
Eforturile presupun finalizarea unei declaraţii comune în care este subliniată viitoare relaţie între Uniunea 
Europeană şi Marea Britanie. 
Textul documentului menţionează includerea unei opţiuni de extindere până la 21 de luni a perioadei de tranziţie, 
care va fi declanşată după retragerea Marii Britanii din UE. 
După ce acordul va fi aprobat de Consiliul European va intra în procedura de ratificare. 
Guvernul Marii Britanii aprobă acordul pentru Brexit | Theresa May: Una dintre opţiuni ar putea fi evitarea 
ieşirii din UE/ Negociatorul-şef al UE, prima reacţie 
Guvernul de la Londra a ajuns la un acord privind termenii retragerii Marii Britanii din Uniunea Europeană, a 
transmis miercuri seară premierul Theresa May, după o şedinţă specială cu membrii Cabinetului, liderul de la 
Londra admiţând că una dintre opţiuni ar putea fi evitarea Brexit. 
"Decizia colectivă a Cabinetului guvernamental a fost în sensul susţinerii proiectului de acord negociat cu Uniunea 
Europeană. Acest proiect de acord a fost cel mai bun care ar fi putut fi negociat", a declarat Theresa May. 
"Acest lucru este în mod ferm în interesul naţional şi este vorba de un acord adecvat rezultatului referendumului. 
Decizia protejează locuri de muncă şi uniunea britanică. Este vorba de o decizie care va fi verificată intens, dar am 
avut de ales între a construi un viitor pentru ţara noastră sau a reveni în punctul iniţial, fără a da curs promisiunii 
asociate referendumului", a spus Theresa May. 
"Opţiunile pe care le avem sunt clare: acest acord, construit pe baza rezultatului referendumului - care ne aduce 
controlul asupra banilor noştri, asupra legilor şi frontierelor, opreşte libertatea de circulaţie, protejează locuri de 
muncă, securitatea şi uniunea britanică - ieşirea din UE fără acord ori niciun Brexit", a subliniat Theresa May. 
(Sursa: Mediafax) 
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